
 
Referat fra møte med Forsvarsforeningen mandag 14 mars 2011. 
 
Formannen i Forsvarsforeningen ønsket velkommen til ca. 40 stk. med ca en halvpart fra hver 
av foreningene. 
Generalmajor Stein E. Nodeland takket for innbydelsen og ga beskjed om at hans tittel for 
tiden var program direktør for det nye flyprosjektet. Nodeland fortalte at man valgte flyene fra 
USA fremfor Sverige pga. det tekniske utstyret.  
 
Stortinget har enda ikke bevilget pengene til flyene så disse er så  langt  ikke bestilt, men 4 fly 
for opptrening er bestilt.  All trening foregår i USA i simulatorer. Meningen er at 12 fly skal 
leveres i 2017 og resten fra 2018 og utover. Tilsammen 56 stk. Prisen så langt er satt til 42 
milliarder inkl. våpen. Norge har kontrakt om levering av totalt 82 fly. Det arbeides videre 
med kontrakter vedr. utstyr etc. som skal produseres i Norge. Så langt er det 9 land som skal 
ha disse flyene. Dersom flere kjøpere kommer til og det produseres flere fly vil prisen gå ned.  
Videreutvikling av flyene foregår kontinuerlig i samarbeid mellom kjøpere og produsent. 
Nodeland fortalte at dette er 5 generasjons fly av beste kvalitet. De vi har (F 16) begynner å 
bli kostbare med hensyn til vedlikehold og utstyr. Det nye flyet har kun en pilot. Det har alle 
våpnene inne i selve flykroppen. Det kan beskyte land og sjø mål. Flyet er utstyrt med Stealth 
teknologi slik at det er nesten umulig å oppdage på radar. Videre er det fullastet med sensorer 
som gjør at fiender oppdages tidlig. Bakkeskyts varsles i god tid. Pilotene har hjelmer som 
viser alt i 360 graders radius. De kan også se gjennom gulvet i flyet selv om natten. 
Oppdaterer hele tiden om farer som truer. 
 
Å beskrive alt vi fikk høre denne kvelden lar seg ikke gjøre i dette referatet, men vi fikk 
ihvertfall inntrykk av at så langt er valg av fly riktig. 
 
Kvelden blei avsluttet med en rekke spørsmål. Møtetiden 1 time holdt. 
 
Referent Helge    
 


